

Till/
Förbundets avdelningar

PM – konferens om Psoriasisförbundets organisation och ekonomi

Stockholm 250426

Konferensen vände sig till förtroendevalda från FS, läns- och lokalavdelningar. Temat var Psoriasisförbundets organisation och förbundets/avdelningarnas ekonomi. Konferensen var en del av det framtidsarbete som beslutades vid riksstämman 2023.

Program

Lördag

09.30 Drop-in fika

10.00 Nu kör vi!

Praktiska frågor, presentationsrunda, inledning och syfte.

Syfte

Syftet med konferensen var att skapa mötesplats för deltagarna att diskutera förbundets framtid, särskilt kring organisation och ekonomi. Målet är att främja en stark gemenskap och bred delaktighet från hela landet, samtidigt som man förbereder sig inför den kommande riksstämman. Vi behöver arbeta vidare tillsammans, som ett förbund.

10.20 Vad ska det här vara bra för?

Bakgrund till framtidsarbetet, förbundets största utmaningar med vikande medlemsantal, färre avdelningar, sämre ekonomi med mera och om själva organiseringen av förbundet, i läns- och lokalavdelning är ändamålsenlig för det vi vill åstadkomma. Förbundet bildades 1963... det har hänt en del sedan dess och vi behöver hänga med. Se bilaga 1.

11.00 Workshop 1: Dags att röra om i grytan?

Dialog i grupper om vår nuvarande organisation är ändamålsenlig för det vi vill åstadkomma. Diskussionen utgick från samma exempel/alternativ som tidigare varit utskickade till avdelningar som diskussionsunderlag.

GRUPP 1: Alternativ 0 - Ingen förändring

Frågor att diskutera:

1. Det var bättre förr men det är skönt att ha det som det alltid varit. Varför förändra?
2. Givet utmaningarna, t.ex. att avdelningar läggs ned... så går det ju allt mer mot centralisering. Avdelningarna orkar inte med samtidigt som kansliet (riksorganisationen) får allt fler uppgifter att sköta. Detta är ett faktum. Fördelar? Nackdelar?

Redovisning:

- Den organisation som vi har idag, men uppdelning läns- och lokalavdelningar är bra... om det hade funkat, vilket det inte gör.
- Alla läns- och lokalavdelningar är egna juridiska personer, vi måste föra protokoll, ha möten etc. Vi kan inte bortse från denna administration.
- Men, som samhället ser ut idag så behöver vi förändra. 150 000 kr som försvinner nu när avdelningar lägger ned.
- Viktigt med lokal förankring och lokal verksamhet, utan att mena just lokalavdelningar, man behöver tänka om, tänka nytt. Finnas där medlemmarna är, driva på, agera tillsammans.
- Det finns en stadgrupp som ska börja titta på ev. organisatoriska förändringar och lämna förslag till Riksstämman 2026.
- Ha kvar länsavdelningar, men kanske inte egna juridiska personer.

GRUPP 2: Alternativ 1 - Tänk lokalt

Frågor att diskutera:

1. I detta alternativ kan man tänka sig att länsavdelningarna, i det fall det finns lokalavdelningar, får en annan roll, t.ex. att samordna, administrera, ansvara för gemensam verksamhetsberättelse och kanske även kassa för

lokalavdelningarna. Då skulle lokalavdelningarna kunna lägga mer energi på kontakt med medlemmar, värvning etc.

2. Kan en sådan länsavdelning underlätta för att vi ska slippa massa dubbelarbete? Många avdelningar jobbar ungefär lika lokalt och län.
3. Hade det underlättat för lokalavdelningarna om länsavdelningen hade mer som uppgift att hålla kontakt med politiker, vissa teamsmöten med förtroendevalda mm?

Redovisning:

- Många medlemmar valde att gå ur i Stockholm när avdelningen gick i konkurs. Mycket i verksamheten byggde på behandlingsanläggningar. Nu startat en ny förening som ska driva medlemsfrågor, intressepolitiska frågor etc. Har två lokalavdelningar, som vill lägga ned. Nu blir man en länsavdelning vilket kan vara rätt väg att gå i dagsläget.
- Viktigt att behålla lokalavdelningarna i Jönköping. Men vi är organiserade efter en gammal struktur. Vi är beroende av bidrag från regionen. Tänka i nya banor, att ge lokalavdelningar en annan roll och utveckla konceptet för kontaktpersoner.

GRUPP 3: Alternativ 2 - Tänk större regioner, distrikt

Frågor att diskutera:

1. Hur stärker detta förslag föreningens uppdrag och medlemsnytta?
2. Hur kan medlemmar påverka utan lokal nivå?
3. Hur fångar vi upp lokala behov inom en regional struktur?
4. Hur arrangeras aktiviteter utan lokalföreningar – centralt eller regionalt?

Redovisning:

- Det behövs förenklingar.
- Nackdel att vi kommer för långt ifrån avdelningarna.
- För stort ansvar om man bli ensam.
- Finns både för- och nackdelar.

GRUPP 4: Alternativ 3 - Tänk riksorganisation**Att diskutera:**

1. Avdelningar läggs ned...skulle det inte vara vettigt att lokalavdelningarna fick bättre förutsättning att ha verksamhet, i stället för administration etc.? Sådant kan en riksorganisation kanske ha hand om, så kunde avdelningarna ägna sig åt kärnverksamhet.
2. Vem/vilka ska ta hand om medlemmarna som inte har någon läns- eller lokalavdelning?
3. Borde vi inte gå tillbaka till och fokusera på vår kärnverksamhet, sånt som direkt har med sjukdomarna att göra?

Redovisning:

- Riksorganisation: Skulle vara sista lösningen. En dålig idé, för det finns ingen närhet till medlemmarna, vi behöver synas mer lokalt. Det är inget fel på dagens organisation, men vi behöver hitta folk som kan engagera sig i avdelningarna.
- Riksorganisation: Hur ska kontaktpersoner kunna täcka upp i hela landet, det kan bli vita fläckar. Är det verkligen så mycket administration (börda) för en lokalavdelning? När vi lägger ned lokalavdelningar hänger medlemmarna i luften och mister också din delaktighet och möjlighet att påverka.
- Riksorganisation: Ekonomiskt problem, lokalavdelningar söker ofta från kommunerna – skulle bli ett tapp av pengar.
- Snarare jobba mer smart, tillsammans. Gemensamma utbildningar, gemensamma upphandlingar etc. Kan även ha folk som inte sitter i en styrelse men som hjälper till ändå, t.ex. aktivitetsansvariga. Nyttja det digitala, möten via Teams. Ett smidigt sätt att träffas. Vi har så många gamlingar med, så det finns visst motstånd mot digitala möten.
- Om enbart en riksorganisation så behöver kansliet utökas.
- Att förbundet motiverar och säger att man förväntar sig ett engagemang, under exv. 29/10 IPD. Förbundet bör inte "konkurrera" med föreläsning etc. Kan förekomma konkurrens mellan föreningar, andra föreningar som har aktiviteter som lockar samma målgrupper.
- Behövs Psoriasisförbundet? Är förbundet relevant? Man kan ju inte driva en förening om det inte finns ett behov eller ett intresse. Vet de om att vi finns?

Syns vi för lite? Det är många som inte vet. Det är ett stort problem. Hur ska man se ett syfte att vara med, särskilt om man inte har problem. Vad får man, är det lönt att vara med?

- Ljusbehandlingar kan vara en samlingpunkt. Dock viktigt att tänka på det medicinska ansvaret, som bör ligga på regionerna.
- Ta fram något material för studenter.

12.00 Lunch

13.40 Workshop 2: Ro hit med pengarna!

Dialog om innehållet i Hallands motion till Riksstämman 2023 (se bilaga). Med den organisation vi har idag med självstyrande avdelningar, kanske det blir svårt att "dela på pengarna", men detta får vi titta vidare på. Det finns cirka 22 miljoner kronor i avdelningarna idag.

Idag går 40% av medlemsavgifterna till länsavdelningar som i sin tur kan fördela till lokalavdelningar. Idén i motionen är att det ska gå att söka verksamhetsbidrag från förbundet.

Grupp 1: Verksamhetspott (referens till Hallands motion)

Att diskutera:

1. Diskutera grundtanken med Hallands motion som antogs av Riksstämman 2023.
 - a) Är det intressant med en verksamhetspott?
 - b) Vilka hinder/möjligheter finns med en eventuell pott som avdelningarna kan söka medel från?
 - c) Hur använder avdelningarna de pengar man har?

Redovisning:

- ☐ På det stora hela en bra idé.
- ☐ Intressant, men HUR:et får man jobba igenom
- ☐ Få till den röda tråden, från gemensam verksamhetsplan, fokus på de prioriterade frågorna, att styra genom dessa, t.ex. aktiviteter som inte är prioriterade bör inte tilldelas pengar ur en pott.
- ☐ Nys möjligheter till nya aktiviteter.

- ☐ Gynna länsöverskridande aktiviteter.
- ☐ Våga testa saker, nytänkande.
- ☐ Hinder: Det får inte bli en administrativ börda. Ska det vara bökigt att söka etc.? Ska man kunna söka närsomhelst?
- ☐ Om man är en rik avdelning ska man kanske inte beviljas pengar ur potten.

Grupp 2: Medlemmarnas pengar?

Att diskutera:

1. Diskutera sparat kapital på banken.
 - a) Vad är det man sparar till?
 - b) Hur mycket pengar måste man ha som "buffert"?
 - c) Vad säger revisorerna?

Redovisning:

- ☐ Styra pengar till aktiva föreningar. De som vill göra aktiviteter ska kunna göra det.
- ☐ Behovspröva.
- ☐ Öronmärka pengar.
- ☐ Vad är det man sparar till? Man kanske känner sig duktig.
- ☐ Pengar ska arbeta, de ska inte ligga på hög. Tänka "investeringar" för framtiden.
- ☐ Revisorerna tycker kanske att vi har för mycket pengar.
- ☐ Man kan bestämma ett riktmärke som avdelningar får ha på kontot, t.ex. max 750 kr/medlem. Resten ska gå till annat.

Grupp 3: Är det rättvist?

1. Diskutera avdelningarnas olika förutsättningar/att det ser olika ut i landet.
 - a) Kan fördelningen av pengar ske på något annat sätt?

- b) Hur kan man tänka kring rättvisa/orättvisa mellan avdelningar (medlemmarna)?

Redovisning: **Björn kompletterar**

- ☐ Avdelningar med behandlingsanläggningar med personal behöver ha en buffert.
- ☐ 60/40 idag. Vissa använder det de får, medan andra låter pengarna växa på hög. Inte lätt. Man har olika fördelningar från länsavdelningen till lokalavdelningen, vissa har testamentpengar.
- ☐ Har man ingen verksamhet, varför ska man då få pengar? Men det är inte lätt, svåra frågor.

Grupp 4: Diskutera alternativa lösningar.

a. Ska broschyrer vara gratis?

- ☐ Ja, upp till ett visst antal, vill man ha fler får man betala. Alla broschyrer finns också i pdf vilket innebär att avdelningarna kan trycka även på hemorten. Det är en miljöfråga detta med att skicka broschyrer. Höga portokostnader.
- ☐ Det behövs riktlinjer för hur broschyrer ska användas, t.ex. att flygblad ska användas vid en mäsas, inte strössa med de dyrare broschyrer. Det är lättare att slösa med dem om de är gratis.
- ☐ Det behöver finnas informationsmaterial på engelska.

b. Ska medlemsaktiviteter vara gratis?

- ☐ Det beror på vilken medlemsaktivitet det rör sig om.
- ☐ Exempel: Kan ta ut en avgift. Vi har provat på en helgaktivitet med en symbolisk summa (600 kr/person), det blev inte färre deltagare.
- ☐ Exempel: Ett årsmöte, 300 kr tog 150 kr av medlemmarna. Påverkade inte antalet som anmälde sig.
- ☐ Tar man inget betalt så kommer det avbokningar, eller att folk inte dyker upp. Det verkar också för enkelt att strunta i digitala aktiviteter.

c. Vilken är er avdelnings största kostnad idag?

- Lokalhyror. Exempel: Länsavdelningen har hyrt ett skrivbord/lokal, 28 000 kr/år. En länsavdelning hyr en lägenhet genom HSB, 16 000 kr/år + el, bredband etc. 35 000 kr/år.
- En länsavdelning har hög avgift till Funktionsrätt, som tar betalat för att förmedla verksamhetsbidrag via regionen.
- Möteskostnader.

d. Något annat ni tänker på?

- Psoriasislotten, kunde inte sälja 100 st under ett möte, som ett exempel.
- Vi borde anordna något riksmöte eller liknande, vi är viktiga, det här kan vi, det här kan du få hjälp med. Jmf Almedalen, livesändning, egen Youtube kanal etc. Ett statement, påverka media.
- Läkemedelsbolag. Abbvie, som exempel.
- TV4 reklamfilm, planeras i Stockholm. För att rekrytera fler medlemmar.
- Samtidigt behöver vi tänka på att den länsvisa och lokala verksamheten också behöver "steppa upp" och bära samma budskap, ha ett gott värdskap etc.
- Satsa oss ur krisen...
- Vi måste satsa på de yngre och de medier som de yngre rör sig i.
- Förbundets pengar i fonder, förutom Psoriasisfonden och Gösta A Karlsson. Parallellt med en plan för långsiktig finansiering.
- NOVUS - BB varit med på ett möte. Skapa en undersökning som blir av intresse för media.

14.30 "Linedance"

Ställ dig på linje, gradera svaret (ja på ena sidan och nej på andra).

1. Är det bra att vårt förbund är organiserat så att endast 5 % av våra medlemmar vill vara med?
2. Är det bra att de flesta av oss har flera styrelseuppdrag?
3. Är det vettigt att ha pengar på banken som läns- och lokalavdelning?

15.00 Fika

15.15 Klart som korvspad, eller?

Dialog kring utestående frågor. Sammanfattning:

- De län som inte deltog på denna konferens behöver få information. Medlemmarna behöver få information, exempelvis genom sociala medier. FS Nätverk har möte 12 och 13 maj. Öppet för förtroendevalda. Ta upp frågan då.
- Hur är krismedvetenheten inom förbundet? Hur väl känner man till förbundets stora utmaningar med medlemsstapp, nedlagda avdelningar etc.? Det kanske vore bra att ta fram en "krisartikel", en intern "krisnyhet" för att öka medvetenheten?
- Teamsmöte till hösten, försöka få med fler avdelningar/förtroendevalda.
- Vi som deltog kommer att föra informationen vidare inom våra avdelningar, föra fortsatt diskussion om organisation och ekonomi.
- Avdelningarna behöver bli påminda om att riksstämman har beslutat om gemensamma prioriteringar som ligger till grund för den gemensamma verksamhetsplaneringen.

Parkerade frågor för fortsatt beredning

- Använda Vårdförloppet för värvning av medlemmar.
- Sammanställ omvärldsspaningarna som Organisationsgruppen har gjort och skicka ut till avdelningarna.
- Utveckla profilmaterial, så att avdelningarna kan beställa.
- Se över stadgarna. Ska det finns vissa saker som ska ingå i avdelningarnas uppdrag, d.v.s. skyldigheter/ansvarsfrågor gentemot det gemensamma förbundet?
- Gratis medlemskap för alla med psoriasis.

15.30 Som man sår får man skörda...

Teamsmöte till hösten. Alla avdelningar kommer att få ett underlag för sina fortsatta diskussioner.

Förbundskonferens i Stockholm den 4–5 oktober 2025. Det blir ett avstamp inför kommande Riksstämma 2026. Det är under Förbundskonferensen som framtidsfrågorna diskuteras, även det sedan är

Riksstämman som fattar beslut om organisationsfrågor med mera. Deltagarna tyckte att det vore bra med ett varierat upplägg, dragningar, grupparbeten (även att byta grupp) etc.

En stadgegrupp är på väg att bildas, om man är intresserad kan man anmäla intresse. Gruppen kommer att ha ett särskilt uppdrag att jobba med framtidsfrågorna, organisationsfrågorna etc. d.v.s. inte enbart ”justera i enstaka paragrafer”.

Vi som deltog under denna konferens kan vara referensgrupp för det fortsatta arbetet. Mer info kommer via e-post, eventuellt riktade frågor kring specifika områden. Var och en avgör själv om man vill delta /svara på frågorna.

En utvärdering kommer att skickas ut till alla som deltog.

15.45 Slut

Deltagare

Gotland Britta Kruslock
 Gotland Jan-Erik Fors
 Gävleborg Elisabeth Hillman
 Gävleborg Erika Jeppsson
 Halland Susanne Johansson
 Jönköping Conny Erixon
 Jönköping Eivor Sandström
 Jönköping Helgun Karlsson
 Jönköping Kjell Andersson
 Jönköping Lars-Åke Sandberg
 Jönköping Rolf Claesson
 Kalmar Louise Johansson
 Kalmar Tommy Johansson
 Norrbotten Tina Norgren
 Skåne Björn Johansson
 Stockholm Yngve Ornerud -
 Västerbotten Annika Olofsson
 Västerbotten Frida Björn - Umeå
 Västerbotten Jessica Lillback
 Västerbotten Roger Johansson
 Västerbotten Svante Granberg
 Västernorrland Lena-Sara Blomqvist
 Västra Götaland Bengt Erik Bengtson

Arbetsgrupp Närhet till medlemmar - organisation

Björn Johansson	bjorn.t.johansson@pso.se	070-614 52 29	FS
Erika Jeppsson	erika.jeppsson@pso.se	070-214 26 28	FS
Roger Johansson	tomteboe1@gmail.com	070-598 45 98	Västerbottens län
Susanne Johansson	stensared@hotmail.com	073-324 80 11	Hallands län
Tina Norgren	tnorgren@yahoo.se	070-309 61 34	Norrbottens län

Bilagor

1. Presentationsbilder från konferensen
2. Hallands motioner, Riksstämman 2023
3. Diskussionsunderlag till avdelningarna, alla förtroendevalda